

PÈLERINAGE DE LA MECQUE DE 1954 — MECCA PILGRIMAGE OF 1954

(Année de l'Hégire 1373 — Year of the Hegira 1373)

LIBYE

Cette année, tous les pèlerins de Cyrénaïque (179) ont voyagé par voie terrestre, en autocars ou voitures particulières. Ils furent vaccinés, avant le départ, contre la variole, le choléra et les fièvres typhoïde et paratyphoïdes, et traités au A.L. 63 [poudre contre les poux].

Au retour, une équipe sanitaire a assuré, à la frontière, le contrôle de 2.391 pèlerins libyens, tunisiens, algériens et marocains.

Neuf décès, dus à des maladies non épidémiques, ont été enregistrés parmi les pèlerins de Cyrénaïque.

LIBYA

The 179 pilgrims who left Cyrenaica during the season travelled either by bus or by private cars. Before departure they were vaccinated against smallpox, cholera and the enteric group of fevers, and were dusted with A.L. 63 [an anti-louse powder].

Medical inspection of 2,391 returning pilgrims (Libyans, Tunisians, Algerians and Moroccans) was carried out by a sanitary team posted at the frontier.

The 9 deaths which occurred among the pilgrims from Cyrenaica were not due to epidemic diseases.

Prix du Relevé Épidémiologique Hebdomadaire

Par numéro Fr. s. 1.—

Abonnement annuel Fr. s. 45.—

Price of the Weekly Epidemiological Record

1/9 Per single copy

£3.12.0 Annual Subscription